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Mensenhandel is aan de orde van de dag en zeer actueel. Het is een wereldwijd 
probleem van georganiseerde criminaliteit en komt ook voor in Groningen. Bijna de 
helft van het aantal slachtoffers is tussen de 18 en 23 jaar oud. Veel slachtoffers 
komen uit Afrika en de Balkan. GroenLinks vindt dat mensenhandel effectief en 
zorgvuldig moet worden aangepakt. Naast een doeltreffende samenwerking tussen de 
betrokken organisaties is voor GroenLinks een gedegen zorg- en hulpverlening 
minstens zo belangrijk.  
Al enige tijd vraagt de GroenLinks-fractie zich af of de hulp aan slachtoffers van 
mensenhandel net zo goed is georganiseerd als de opsporing van daders. Onder meer 
bij de programmatische behandeling van de begroting in november vorig jaar heeft 
GroenLinks hiernaar gevraagd en bevestigde het college het belang van goede zorg- 
en hulpverlening. In het licht van de komende rijksbezuinigingen op het 
veiligheidsbeleid zijn wij echter op zoek naar meer duidelijkheid.  
Ketenaanpak  
Vorig jaar is met de ondertekening van het convenant ‘Ketensamenwerking 
bestrijding mensenhandel’ (18 oktober 2010) een belangrijke stap gezet. De hierin 
vastgelegde samenwerking moet de aanpak van mensenhandel strafrechtelijk, fiscaal 
en bestuurlijk verstevigen en de opvang van slachtoffers verbeteren. Dit 
multidisciplinair optreden wordt ook landelijk als een krachtig middel gezien in de 
aanpak van mensenhandel. Groningen vervult op dit gebied een voortrekkersrol, en 
daar is GroenLinks blij mee.  
Zorgcoördinatie  
Een belangrijke rol in de hulpverlening aan slachtoffers van mensenhandel is 
weggelegd voor de zorgcoördinator die hen onder meer begeleidt in het doen van 
aangifte. In Groningen werden in 2010 94 nieuwe slachtoffers van mensenhandel 
geregistreerd, voor wie de zorgcoördinator zorg- en hulpverlening organiseerde en 
coördineerde.1 Vooruitlopend op de behandeling van de begroting 2012, waarin forse 
rijksbezuinigingen op het veiligheidsbeleid hun vertaling zullen vinden, wil 
GroenLinks zicht krijgen op de middelen die beschikbaar worden gesteld voor de 
zorgcoördinator.  
1 Ter vergelijk: in provincie Friesland werden in 2010 95 nieuwe slachtoffers van 
mensenhandel geregistreerd en wordt er zestig uur aan zorgcoördinatie uitgevoerd.  
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Noordelijke samenwerking  
GroenLinks vindt dat de bestrijding van mensenhandel niet alleen een Groningse, 
maar ook een noordelijke prioriteit zou moeten zijn. Verschillende organisaties, zoals 
het OM en de politie, werken in het Noorden al samen op het gebied van 
mensenhandel. Dit geeft volgens GroenLinks aanleiding om te onderzoeken of er ook 
politiek en bestuurlijk tot samenwerking kan worden gekomen om de krachten te 
bundelen en de zorg- en hulpverlening aan slachtoffers zo goed mogelijk te laten 
verlopen.  
GroenLinks zou het college willen verzoeken hier het initiatief toe te nemen.  
 
Bovenstaande brengt de GroenLinks-fractie tot de volgende vragen:  
1.  Hoe beoordeelt het college de huidige problematiek van mensenhandel in de 

gemeente Groningen en directe omgeving?  
2.  Houdt het college in haar vergunningenbeleid ook rekening met achtergronden 

in de sfeer van mensenhandel?  
3.  Is het college het met GroenLinks eens dat goede zorg- en hulpverlening aan 

slachtoffers even belangrijk is als een effectieve ketenaanpak?  
4.  Hoe is deze zorg- en hulpverlening, waaronder de zorgcoördinatie, tot op dit 

moment georganiseerd en gefinancierd? Hoe beoordeelt het college de 
effectiviteit van de huidige inspanningen op dit gebied?  

5.  Hoe verhouden zich de inspanningen van de gemeente Groningen ter 
bestrijding van mensenhandel en hulp aan slachtoffers tot die van andere 
overheden die met mensenhandel te maken hebben, inhoudelijk en financieel?  

6.  Is het college bereid om met de collega’s in het Noorden te onderzoeken of er 
tot samenwerking kan worden gekomen? En hoe ziet het college dat voor 
zich?  

 


